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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit kíván tenni annak érdekében, hogy a családi 
fogyasztói közösségekre vonatkozó kedvezményekkel minden valóban együtt élő család is élni 
tudjon?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Számos fővárosi és vidéki választópolgártól kaptunk megkeresést a többgenerációs házakat érintő
problémák kapcsán. Röviden úgy lehet összefoglalni a kérdést, hogy sok olyan családi ház van,
melyben több generáció él együtt külön lakrészben, de közös gázórát használnak. A probléma abból
ered,  hogy egy gázórára mellé csak egy családra vonatkozó átlagfogyasztási  keret jár.  Így több
család együttes fogyasztása nyilván többszörösen is átlépi az átlagfogyasztás szintjét.

 

A kormány maga is érzékelte, hogy nagy a baj, azonnali segítségre van szükség. De a Kormány
259/2022 (VII.21.) számú Korm.rendelete csak félmegoldást nyújtott. A 7/A. § (1) bekezdése éppen
azokat szorítja ki a kedvezményből, akikre az eredetileg vonatkozik: a valóban együtt élő, családi
fogyasztói közösségeket.

Történt mindez annak ellenére, hogy a kormány deklarált szándéka e rendelet megalkotásával a
többgenerációs családi házban élő családok támogatása volt.  A cél éppen az lett volna, hogy ők is
rezsicsökkentett áron jussanak hozzá a gázhoz.

 

Az ehhez szükség hatósági igazolás iránti kérelmüket azonban sorban elutasítják, mert az épületen
belül kialakított két vagy több lakás nem felel meg az „önálló rendeltetési egység” fogalmának.
Nevezetesen azért, mert a nincs minden lakásnak önálló bejárata, hanem például a tetőtérben lévő



 
lakás a földszinti közlekedőből nyílik.

 

Pedig  ezeknél  a  valóban együtt  élő  családoknál  éppen a  külön bejárat,  az  elszeparáltság  lenne
teljesen életszerűtlen. Hiszen míg a gyermekek kicsik, addig a nagyszülők segítenek, amikor már ők
idősödnek akkor a gyermekek segítenek nekik. Egymástól elkülönített lakások, külön bejárat esetén
ezt nehezebben tehetnék meg, hiszen nem is hallanák egymást.

 

Így egy nagyon méltánytalan helyzet alakult ki. Az egymástól elkülönülve, 3-4 kis garzonban élő
bérlők például részesülhetnek a kedvezményben.   Az egyébként családi fogyasztói közösségeket
említő rendelet hatálya viszont a valóban együtt élő családokra már nem terjed ki.

 

Engedje meg, hogy bemutassam a Szegeden élő Mária élethelyzetét. Egy két szintes családi házban
él  gyermekével  és  unokájával,  a  tulajdonviszony  is  megosztott  50-50  százalék  arányban.  Saját
lakrészében már egyedül  él,  42 éves munkaviszony után 89 ezer  forint  nyugdíjjal  rendelkezik.
Fűtési költségük eddig átlagosan 300 ezer forint volt, ezt osztották meg egymás között. A jelenlegi
szabályozás mellett ez az összeg várhatóan 1,5 millió forintra ugrik. Hatósági bizonyítvány iránti
kérelme az említett külön bejárat hiánya miatt elutasításra került.

 

Mária esete sajnos nem számít egyedülállónak. Ezek a családok általában szerényebb jövedelműek,
nem ritkán az egyik család már idős, sokszor az egyedül maradt házastársból áll. Otthonaik több
évtizede  épültek,  korszerűsítésre  szorulnak,  amit  sajnos  a  tulajdonosok  nem  engedhetnek  meg
maguknak. Sem a milliókba kerülő külön bejáratot, sem a sokszorosan megnövekedett gázárat nem
tudják kifizetni.

 

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1.  Mit  kíván  tenni  annak  érdekében,  hogy  a  családi  fogyasztói  közösségekre  vonatkozó
kedvezményekkel minden valóban együtt élő család is élni tudjon?

2. Miért nem segítenek ezeken a nehéz helyzetbe jutott családokon? 
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